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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Vállalja a felelősséget, amiért hallgatók és oktatók 
ezreit fosztanak meg az Erasmus és a Horizont programoktól?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyar diákoknak, az egyetemi kutatásokban érdekelt  oktatóknak és professzoroknak hazánk
uniós  csatlakozása  óta  nem  kellett  átélniük  azt,  hogy  -  a  kormányuk  makacssága  miatt  -
kiszorulhatnak  az  Erasmus+  és  a  Horizont  Európa  programokból,  és  más  jelentős  nemzetközi
tudományos projektekből.

Június  elején  Bocskor  Andrea  fideszes  EP-képviselő  a  magyar  felsőoktatást  érintő  uniós
forrásokról szóló eseményen már arról beszélt,  hogy az ún. modellváltó egyetemek valószínűleg
nem vehetnek részt a 2024/25-ös tanévben az Erasmus+ és Horizont Európa programokban.

2022. december 15-e óta egyértelmű, hogy semmilyen közfeladatot ellátó közérdekű vagyonkezelő
alapítvány,  illetve  semmilyen,  az  ilyen  alapítvány  által  fenntartott  jogi  személy  nem  vállalhat
kötelezettségeket az uniós finanszírozású programokban.

A kormány ahelyett,  hogy az  elmúlt  bő fél  évben felülvizsgálta  volna  korábbi  rossz döntéseit,
megmakacsolta magát, és inkább folytatta a Brüsszelt hibáztató kommunikációs kampányait.

Aki  valóban meg akar  állapodni,  akinek prioritás  a  magyar  hallgatók,  oktatók  bekapcsolása az
európai  tudományos  és  kulturális  vérkeringésbe,  akinek  valóban  fontosak  az  innovációt,
versenyképességünket erősítő kutatási programok, hazánk egyetemeinek nemzetközi kapcsolatai, az
nem így jár el.

A Tempus  Közalapítvány  az  elmúlt  napokban  kiadott  közleménye  világossá  tette,  hogy  csak



feltételesen  tudta  támogatni  a  közfeladatot  ellátó  közérdekű  vagyonkezelő  alapítványok  által
fenntartott egyetemek pályázatait. Velük csak akkor tudnak szerződést kötni a 2024/2025-ös tanév
őszi félévében induló hallgatói csereprogramokról,  ha arra az Európai Bizottság idén november
végéig engedélyt ad.

A Miniszter Úr személyes felelőssége, hogy az előttünk álló hetekben megteszi-e végre a magyar
kormány  a  szükséges  lépéseket  annak  érdekében,  hogy  egyetemeink,  hallgatóink,  oktatóink  ne
essenek el az eddigi lehetőségektől, forrásoktól.

A Miniszter  Úr  felelőssége,  hogy  előkészítse  és  beterjessze  a  modellváltásba  vitt  egyetemek
működési  normáinak  érdemi  újraszabályozását,  hiszen  tudjuk,  hogy  nem  csak  a  kuratóriumok
összetétele, kinevezési gyakorlata jelent problémát a kormány és az uniós intézmények vitájában.

Amennyiben  a  kormány  a  vonatkozó  jogszabálymódosítást  előterjeszti,  akkor  a  Momentum
Mozgalom  Országgyűlési  Képviselőcsoportja  -  akár  rendkívüli  ülésnap  keretében,  még  a  nyár
folyamán - kész támogatni azt.

Nyilvánvaló,  hogy  a  kormány  bármikor  képes  24  óra  leforgása  alatt  egy  új  jogszabály
megalkotására, ezért ne késlekedjen tovább, kezdeményezze a szükséges törvénymódosítást, vagy
vállalja a következményekért a felelősséget.

Fentiekkel összefüggésben továbbá kérdezem a Miniszter Urat:

1. Egyetért-e azzal, hogy hazánk tudományos és kulturális fejlődéséhez, a felnövekvő generációk,
és az egyetemeink versenyképességéhez nagyban hozzájárultak az elmúlt évtizedekben különböző
jogcímen biztosított uniós források, melyeket hazánk továbbra sem nélkülözhet?

2. Mit tesz a kormány tagjaként azért,  hogy ezekhez a forrásokhoz továbbra is hozzájussanak a
magyar egyetemek, akár modellváltók, akár nem?

3.  Személyesen  kész-e  vállalni  a  politikai  felelősséget,  amennyiben  a  magyar  felsőoktatás
modellváltásba  bevitt  egyetemei,  azok  hallgatói  és  oktatói  elesnek  az  Erasmus+  és  a
Horizont Európa programok, és más, az Európai Kutatási Tanács (ERC) által biztosított pályázatok
kínálta lehetőségektől és forrásoktól?

Tekintettel arra, hogy ez az ügy kiemelt közérdeklődésre tart számot, cselekedjen mielőbb, és soron
kívül válaszoljon a kérdéseinkre!

Várjuk érdemi válaszát!
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